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Agenda

• Repetition av nuläget och indata

• Utfall planarbetet per ÄSO

• Status planarbete på ÄFOt

• Grupparbete och fika

• Tidplan för fortsatt arbete 

• Övriga frågor
- Älgbete, hur ser Holmen på frågan kring föryngring, stamantal, trädslagsval

• Ordningsfrågor:
• Hand upp om man vill bidra eller har frågor
• Håll redogörelse per ÄSO kort och koncist. 
• Förhoppningsvis mer kaffe denna gång☺



Nordöstra ÄFO 2022/2023 i siffror

• Ca 936 000 Ha
• 19 ÄSO
• Måluppfyllnad 81 % dvs 

avskjutning 3,1 älg/1000 ha mot 
målet på 3,9 älg/1000 ha 

• Kalvandel avskjutning 43%
• Tjurandel 50%



Älgstammens kvalitativa utveckling



Skogliga aspekter
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Kartbild betesskador



Skattning av älgstammens storlek



Utveckling NÖ ÄFO
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Bottom up

• ÄSO bidrar med input till ÄFP

• Samråd med dialog om hur stort ansvar som 
kan tas av ÄSO för att bidra till ramverket
→ Pusselbitar som sammanfogas till en 
helhet

• Fördelning av ansvar inom ÄSOt baserat på 
lokal kunskap och förutsättningar

• Ändringar i ÄFP bör föranleda ändringar i 
ÄSP

MÅL



Riktlinjer inför samråd inom ÄSO

• Avskjutningen förväntas uppgå till 3,9 älg/1000 ha på ÄFOt

• Bedöm älgtätheten i eget ÄSO i förhållande till beräknad medeltäthet 
på 6,9 älg/1000 ha som utgångspunkt för avskjutningsmål

• Föreslå er avskjutningsnivå genom att använda och skicka in Älgfrode

• Undvik egna regler som försvårar jaktens bedrivande och använd 
tillgängliga verktyg som tex avlysningsjakt



Reflektioner från ÄFG över arbetet sen sist

• Alltför få har lämnat in Älgfrode i tid, har krävts påminnelser till 
flertalet

• Korrekt Älgfrode har ej lämnats in av Djupaån, Bureå, Skellefteå 
Norra, Övre Klintforsådalen, Burträsk Södra, Norsjö, Byske Norra, Jörn

• Insikt om att ÄFG behöver ta initiativ till fortbildning i 
arbetsprocessen och hur befintliga verktyg används



Redogörelse per ÄSO

• Hur har diskussionerna gått i ÄSOt

• Hur har ni tänkt kring att bidra till det gemensamma målet

• Har ni varit överens

• Kort, någon minut!



Redogörelse per ÄSO

Mål 2022,6,5, blev ändrat till 7,4 efter feedback från 
ÄFG+LST
Upplever sig se minskning
Har en betydande migration
Har haft samsyn

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Skellefteå Södra 30376 7,9 12 6,02 5,3



Redogörelse per ÄSO

Upplever en stor rörlighet
Tror sig nå målsättningen på 5,5 på 3år
Har en hel del migration
En del diskussion på samråd om rovdjurspredation
Kommer hålla en pott på ca 10% som ingår i de 5,0 per 
1000
Ojämn älgtillgång, ska ha skjutit viss andel kalv och 
fördelning mellan könen, kan ansöka så fort man fyllt 
tilldelning
God samsyn inom ÄSOt

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Lövånger 20796 5 4,6



Redogörelse per ÄSO

Haft måluppfyllnad på 87_88% sista 2 åren, skjutit bra 
vuxna men lägre andel kalv
De 6,8 man har i planen är i enlighet med plan och man 
tror man då ska vara på målnivån
Har haft samråd, eniga
Har en pott utöver de 6,8, ska ha skjutit 50% hondjur 
samt lika många kalvar, innebär 10% plus
Kan efter 1 nov fördela om utifrån behov av differentier

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Burträsk Östra 30674 6 9,9 6,8 6,5



Redogörelse per ÄSO

Ej haft samråd än
Varierande älgtillgång, hög differentiering på 
avskjutningen, medvetenhet finns
Tänker sig att nå målet på 5,5 på 3 år
Har möjlighet att under gång nyttja avlysningsjakt

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Byske 59089 5,6 8,4 3,9 3,4



Redogörelse per ÄSO

Haft 3 samråd, presenterat grunddata samt inriktning 
på avskjutning
Förslag på avskjutning är satt utifrån mål 2022
Stabil älgobs
Har tydligt differentierad älgstam, behöver verka för 
större differentiering där det verkligen behövs

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Mellanbygden 135670 5 7 4,2 3,6



Redogörelse per ÄSO

Mkt stark måluppfyllnad, 119%
Förslag på 3,0 är i enlighet med skötselplan
Har haft samråd, de flesta har rimlig samsyn
Har en modell med könsfördelning och kalvandel
Jaktlag får en målnivå och förhåller sig till den
Planerar att hålla avstämningsmöte i jaktuppehållet

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Nysätra 28774 5,5 6,5 3,0 3,1



Redogörelse per ÄSO

Har haft samråd
Anser sig ligga på målet och vill balansera runt det
Rejält förändrade förutsättningar genom mindre areal
Hade en hel diskussioner kring verktyg, kommer starta 
avlysningsjakt på vuxna from 1 nov, på klav från dag 1

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Bygdeå 38473 6,0 6,1 3,0 3,1



Redogörelse per ÄSO

Har haft samråd
Anser sig ha minskande älgstam
I uppehållet och framåt har man möjlighet till 
omfördelning

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Burträsk Norra 16984 5,5 6,0 3,9 4,5



Redogörelse per ÄSO

Rejält minskad areal
Anser man är på målnivån
Fördelar ut 50% kalv oavsett
Avlysningsjakt på kalv från dag 1
I dagsläget ingen avlysningsjakt på vuxna
Kommer ha möte i uppehållet

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Burträsk NVK 19585 5,2 5,5 2,2 2,5



Redogörelse per ÄSO

Anser sig ligga på målet
2022 sköt man över målnivån på vuxna men under på 
kalv
Har tilldelning på lagnivå, avlysningsjakt på kalv, ej tagit 
beslut om avlysningsjakt på Vuxna

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Destany 13113 5,5 5,5 2,4 2,4



Redogörelse per ÄSO

Haft samråd
Är 2 jaktlag

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Djupaån 4416 6,8 5,2



Redogörelse per ÄSO

Haft 2 styrelsemöten, ska ha samråd i maj
Om man ska följa ÄSP borde man sänka men man ligger 
kvar på fjolårets mål
Har inga restriktioner
14 lag
Har uppföljningsmöte i uppehållet
Kan omfördela om intresse finns för vidare jakt, har rtt
pottälgsystem
Har god samsyn, smidigt samarbete, jobbar med 
delaktighet
Låg täthet efter jakt, de går iväg till andra geografier

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Bureå 23598 4,7 3,9



Redogörelse per ÄSO

Har haft samråd
38 lag, mer än hälften är VVOn
Vill att lagen har frihet
Stor skillnad i avskjutning, mellan 2-10 älgar/1000ha
Vill skjuta hög andel kalvar
Vill uppmana avskjutning av hög andel, gärna >60%
Blev uppmanade från länsstyrelen att höja planen 2022

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Skellefteå Norra 70781 4,1 4,3



Redogörelse per ÄSO

Minskad areal, 3 lag kvar
Ej haft samråd än
Ifjol trodde man sig ha 13 älgar/1000 ha efter jakt, 
bedömning nu är 8, mål 6,5

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Femväg 9438 2,0 4,2



Redogörelse per ÄSO

Närvarade ej

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Övre Klintforsådalen 23017 6,0 5,0



Redogörelse per ÄSO

Kunde ej göra älgfrode pga tekniskt strul
Minskat areal med ca 50%
2022 delade man ut 6 älgar/1000, sköt 4,6/1000. Svag 
kalvtillgång
2023 räknade man och bedömer älgtät till 6-7 älg/1000 
ha, bedömer att man tappat mer älgsvaga marker
Tror sig landa på 6 älg/1000 ha efter jakt
Fördelat 50% ko/tjur. Avlysningsjakt på kalv
Pott på 6 vuxna,  
Möte i uppehållet, omfördela

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Burträsk Södra 21840 4,6 4,9



Redogörelse per ÄSO

Gjort nystart i år med en del nya personer
Haft samråd, båda parter okejat inriktning
Avlysningsjakt från kalv från 1 sept.
Övertilldelning på vuxna, nyttjar ej avlysningsjakt
Plan 2022 var 2,1, sköts 1,7
Tror sig ha ca 5,2 älg/1000 ha efter jakt

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Norsjö 167821 1,9 1,7



Redogörelse per ÄSO

Ingen närvarande representant

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Byske Norra 26862 3,0 2,1



Redogörelse per ÄSO

Enligt den 3 åriga plan som lämnades in 2022 var satt 
avskjutningsnivån 2,0. Kom fram till 1,8 i årets samråd
Ej överens om älgtillgång efter jakt på 4,2
Konstruktiva möten med en hel del diskussion
Avlysningsjakt på kalv from 1 sept
Avlysningsjakt på vuxna from mitten av okt

Mål Bedömd Förslag Utfall

Äso Areal  ha älgtäthet älgtäthet tot/kha Avskj 2022
Jörn 97434 1,8 1,7



Läget nu på ÄFO nivån

• Utfall 2022 3,1

• Mål ÄFO 2023 3,9

• Inkomna förslag 3,5



Grupparbete

• Samma grupper som förra gången

• Frågeställning: ”Hur ska vi justera inlämnade avskjutningsförslag per 
ÄSO för att närma oss/uppå det gemensamma avskjutningsmålet på 
ÄFO nivå”. Behöver vi justera de verktyg vi tänkt använda?

• Utgå från er kunskap och dela erfarenheter, som hjälp finns utskrivet 
dataark

• Var beredd att redovisa 



Gruppindelning

• 1. Skellefteå Norra, Jörn, Bygdeå, Djupaån, Burträsk Södra

• 2. Skellefteå Södra, Burträsk NVK, Destany, Övre Klintforsådalen

• 3. Burträsk Östra, Norsjö, Byske, Lövånger, Femvägaskälet

• 4. Nysätra, Byske Norra, Mellanbygden, Bureå, Burträsk Norra



Grupp 1, noteringar

• Konstaterar att ÄSOn som skjutit mer föregående år/1000 ha bör 
kunna justera upp sina mål

• Bra tänkt att kunna differentiera avskjutning, men undvik verktyg som 
är begränsande



Grupp 2, noteringar

• De ÄSOn som har hög älgtähet bör skruva upp sina planer

• Ibland går det till överdrift att ”skydda”  produktiva kor i och med 
olika former av begräsningar på kalvar. Undvik att spara kalvar helt 
enkelt!



Grupp 3, noteringar

• Funderade mycket kring diverse frågeställningar. Är mål för högt 
satta?

• Älgstammen anser man vara i vikande, hyggligt snart bör man närma 
sig målet

• Ska inte ha hämmande restriktioner, förekommer ofta egna agendor

• Jägarkåren anses bli äldre och äldre, kanske kan det innebära mindre 
jakttryck??

• Kan man förändra pedagogiken kring hur älg obs visar



Grupp 4

• Fria höga diskussioner ganska länge☺

• Älgstammen är i vikande. När hittar vi balansen?

• Om alla försöker hitta verktyg för att bidra lite till så kommer det göra 
mycket

• Medskick om att de som föreslagit lägre avskjutningsnivå i år än vad 
man sköt 2022 bör fundera ett varv till



Bottom up

• ÄSO bidrar med input till ÄFP

• Samråd med dialog om hur stort ansvar som 
kan tas av ÄSO för att bidra till ramverket
→ Pusselbitar som sammanfogas till en 
helhet

• Fördelning av ansvar inom ÄSOt baserat på 
lokal kunskap och förutsättningar

• Ändringar i ÄFP bör föranleda ändringar i 
ÄSP

MÅL



Vad händer nu

• Vi har en bit kvar till målet. Vi tror att alla kan vara med och bidra till en 
fortsatt minskning av älgstammen. Bidraget kan vara olika mycket på olika 
ÄSOn och vi vill därför att ni funderar på hur just ert ÄSO kan bidra till 
helheten. 

• Vi vill att alla tar hem frågan och återkommer med avskjutningsförslag, 
klart innan 10 maj, skickas till jsb.stenberg@gmail.com eller 
johan.karlsson@holmen.com

• ÄFG kommer 11/5 ha möte och där tillstyrka eller avstyrka inlämnade 
planer

• ÄFG kommer verka för att Licensområdena bidrar mer

• Avstämningsmöte planeras i brunstuppehållet

mailto:jsb.stenberg@gmail.com


Övriga frågor

• Fråga om Älgbete, hur ser Holmen på frågan kring föryngring, 
stamantal, trädslagsval? Simon och Michael från Holmen beskrev 
övergripande tänket från Holmens sida 


